
 
 

Abstract: 
Markets are Considered as one of the most active and important part in any society. Its 

importance is not limited only to exchange of goods and interests. Rather, it reflects the interactions 

between the different social aspects. Markets are daily visited by old and young, men and women. It can 

also reflect the economic level of a government as it informs us about its living standards. This shows 

the mixture that embodies a group of people who gather in a specific place for selling and buying in 

order to improve its economic relationships. 

 Markets vary considerably in the west “Baylek” of Algeria during the Othoman period. It 

changes from rural to urban, geographically and timely. It also differs from daily to weekly and yearly. 

Further, it has many amenities like shops, hotels and small markets. The monetary change, the prices, 

the weights and the products also differ. 

 The markets in west “Baylek” of Algeria stayed a mirror of the economic life and a title for its 

manual products. It is considered as one of the most important and basic architecture. It was built in 

parallel with mosques, schools, castles, and flats. This reflects its numerosity in towns and villages in 

particular and in the Othoman west Baylek of Algeria in general.  
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Résumé: 
 Le souq est considéré parmi les moyens de distractions à la fois vitaux et indispensables pour 

chaque société, du coup son importance ne se réside plus sur le fait qu’il soit un domaine d’échange des 

intérêts et de marchandises, mais en réalité il représente une interaction entre différentes classes 

socials,en outre il est fréquenté quotidiennement par plusieures catégories, à l’échelle publique et privée, 

adultes et enfants, femmes et hommes, et plus que cela , il reflète l’état économique ainsi que le niveau 

de vie des habitants d’un Etat en incarnant également cette fusion en un groupe humain qui s’est réuni 

dans un endroit précis en vue d’exercer la vente et l'achat pour developer des relations commerciales. 

 Les souqs se sont diversifiés dans le Bâylik ouest de l'Algérie à l'époque ottomane, des zones 

rurales ou d’autres urbaines qui étaient quotidiens, hebdomadaires ou annuels, et périodiquement 

mobiles, ils se sont aussi variés au niveau de leurs moyens de contact par des magasins, des hôtels, et de 

petits marchés. 

 Les souqs dans le Bâylik ouest d’Algérie étaient le reflét de la vie économique, et un titre de son 

activité artisanale, car ils constituent les structures fondamentales d’urbanisme, en effet leur construction 

s’effectuaient en parallèle avec celles des mosquées, des écoles, des châteaux, et des maisons ce qui 

explique bien leurs multitudes dans des villes et des villages du Bâylik ouest en particulier, et l’Algérie 

ottomane en général.  
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